



SBÍRKA ZÁKONŮ

ČESKÁ REPUBLIKA

Částka 189

Rozeslána dne 23. listopadu 2021

Cena Kč 53,–

O B S A H:

- 420. Nařízení vlády, kterým se mění nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění pozdějších předpisů, nařízení vlády č. 304/2014 Sb., o platových poměrech státních zaměstnanců, ve znění pozdějších předpisů, a nařízení vlády č. 347/2021 Sb., kterým se mění nařízení vlády č. 304/2014 Sb., o platových poměrech státních zaměstnanců, ve znění pozdějších předpisů
 - 421. Nařízení vlády, kterým se stanoví stupnice základních tarifů pro příslušníky bezpečnostních sborů
 - 422. Sdělení Ministerstva práce a sociálních věcí o uložení kolektivních smluv vyššího stupně
 - 423. Sdělení Ministerstva práce a sociálních věcí o uložení kolektivní dohody vyššího stupně
-

420**NAŘÍZENÍ VLÁDY**

ze dne 10. listopadu 2021,

kterým se mění nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění pozdějších předpisů, nařízení vlády č. 304/2014 Sb., o platových poměrech státních zaměstnanců, ve znění pozdějších předpisů, a nařízení vlády č. 347/2021 Sb., kterým se mění nařízení vlády č. 304/2014 Sb., o platových poměrech státních zaměstnanců, ve znění pozdějších předpisů

Vláda nařizuje podle § 123 odst. 6 písm. f) zákona č. 262/2006 Sb., zákoník práce, ve znění zákona č. 362/2007 Sb., zákona č. 364/2011 Sb., zákona č. 365/2011 Sb. a zákona č. 250/2014 Sb., a podle § 145 odst. 1 zákona č. 234/2014 Sb., o státní službě, ve znění zákona č. 35/2019 Sb.:

ČÁST PRVNÍ**Změna nařízení vlády o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě****Čl. I**

Nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění nařízení vlády č. 263/2018 Sb., nařízení vlády č. 332/2018 Sb., nařízení vlády č. 158/2019 Sb., nařízení vlády č. 300/2019 Sb., nařízení vlády č. 603/2020 Sb. a nařízení vlády č. 322/2021 Sb., se mění takto:

1. V § 4 odst. 8 a 10 se slova „až 4“ nahrazují slovy „až 5“.

2. V § 5 odstavec 2 zní:

„(2) Zaměstnanci, který je pracovníkem v sociálních službách nebo sociálním pracovníkem v zařízení sociálních služeb, u poskytovatele sociálních služeb, který vykonává činnost v sociálních službách nebo podle zvláštních právních předpisů při pomoci v hmotné nouzi, v sociálně-právní ochraně dětí, ve škole a školském zařízení, ve věznici, v zařízení pro

zajištění cizinců a v azylovém zařízení, nebo sociálním pracovníkem u poskytovatele zdravotních služeb, pokud současně není

1. zaměstnancem uvedeným v § 303 odst. 1 zákoníku práce, nebo
2. úředníkem územního samosprávného celku podle § 2 odst. 4 zákona o úřednících územních samosprávných celků a o změně některých zákonů,

přísluší platový tarif stanovený podle stupnice platových tarifů uvedené v příloze č. 2 k tomuto nařízení.“

3. V § 5 se za odstavec 2 vkládá nový odstavec 3, který zní:

„(3) Zaměstnanci, který je zdravotnickým pracovníkem poskytujícím zdravotní služby uvedené v § 2 odst. 2 a 3 zákona o zdravotních službách, pokud není uveden v odstavci 4, přísluší platový tarif stanovený podle stupnice platových tarifů uvedené v příloze č. 3 k tomuto nařízení.“

Dosavadní odstavce 3 a 4 se označují jako odstavce 4 a 5.

4. V § 5 odst. 4 závěrečné části ustanovení se text „č. 3“ nahrazuje textem „č. 4“.

5. V § 5 odst. 5 se číslo „4“ nahrazuje číslem „5“.

6. V § 8 odst. 1 a 4 se číslo „5“ nahrazuje číslem „6“.

7. Přílohy č. 1 a 2 včetně nadpisů znějí:

„Příloha č. 1 k nařízení vlády č. 341/2017 Sb.

**Stupnice platových tarifů podle platových tříd a platových stupňů pro zaměstnance
uvedené v § 5 odst. 1
(v Kč měsíčně)**

Platový stupeň	Počet let započitatelné praxe	Platová třída															
		1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12	13	14	15	16
1	do 1 roku	12 030	12 850	13 710	14 650	15 660	16 770	17 980	19 300	20 730	22 260	23 980	25 770	27 730	29 880	32 210	34 750
2	do 2 let	12 370	13 230	14 130	15 120	16 200	17 330	18 560	19 950	21 400	23 010	24 780	26 630	28 690	30 900	33 330	35 960
3	do 4 let	12 740	13 650	14 570	15 590	16 700	17 890	19 180	20 610	22 130	23 800	25 660	27 560	29 680	31 990	34 500	37 210
4	do 6 let	13 120	14 050	15 040	16 080	17 250	18 480	19 810	21 300	22 870	24 610	26 510	28 480	30 690	33 090	35 710	38 520
5	do 9 let	13 550	14 500	15 510	16 600	17 800	19 080	20 470	22 010	23 640	25 440	27 410	29 480	31 760	34 240	36 960	39 870
6	do 12 let	13 980	14 950	15 990	17 120	18 380	19 690	21 150	22 770	24 430	26 290	28 360	30 500	32 860	35 420	38 250	41 270
7	do 15 let	14 400	15 440	16 510	17 690	18 970	20 350	21 840	23 520	25 290	27 200	29 340	31 560	34 000	36 680	39 600	42 730
8	do 19 let	14 850	15 920	17 050	18 250	19 600	21 020	22 560	24 310	26 140	28 120	30 340	32 670	35 190	37 960	41 020	44 250
9	do 23 let	15 310	16 420	17 600	18 850	20 250	21 720	23 330	25 130	27 020	29 100	31 380	33 790	36 420	39 320	42 470	45 820
10	do 27 let	15 830	16 970	18 170	19 470	20 930	22 450	24 090	26 000	27 960	30 090	32 470	34 980	37 710	40 700	43 990	47 430
11	do 32 let	16 310	17 490	18 770	20 110	21 640	23 210	24 940	26 910	28 920	31 150	33 610	36 200	39 030	42 150	45 540	49 160
12	nad 32 let	16 850	18 070	19 390	20 770	22 370	23 990	25 780	27 830	29 920	32 240	34 790	37 470	40 420	43 640	47 150	50 920

Příloha č. 2 k nařízení vlády č. 341/2017 Sb.

**Stupnice platových tarifů podle platových tříd a platových stupňů pro zaměstnance
uvedené v § 5 odst. 2
(v Kč měsíčně)**

Platový stupeň	Počet let započítatelné praxe	Platová třída													
		2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12	13	14	15
1	do 1 roku	15 770	16 880	18 070	19 390	20 770	22 300	23 980	25 800	27 730	29 920	32 180	34 660	37 400	40 360
2	do 2 let	16 290	17 410	18 670	20 050	21 460	23 060	24 790	26 670	28 670	30 940	33 290	35 900	38 700	41 790
3	do 4 let	16 810	17 980	19 260	20 690	22 180	23 820	25 640	27 580	29 680	32 040	34 480	37 160	40 080	43 280
4	do 6 let	17 330	18 570	19 880	21 380	22 930	24 630	26 510	28 520	30 700	33 120	35 640	38 440	41 470	44 800
5	do 9 let	17 880	19 180	20 550	22 070	23 700	25 480	27 430	29 490	31 770	34 280	36 900	39 790	42 950	46 390
6	do 12 let	18 440	19 790	21 210	22 820	24 480	26 330	28 360	30 480	32 850	35 480	38 200	41 190	44 440	48 030
7	do 15 let	19 080	20 440	21 940	23 570	25 300	27 200	29 350	31 560	33 990	36 700	39 540	42 640	46 070	49 730
8	do 19 let	19 690	21 110	22 640	24 380	26 150	28 120	30 350	32 660	35 180	38 010	40 920	44 160	47 670	51 540
9	do 23 let	20 310	21 810	23 410	25 180	27 060	29 100	31 380	33 770	36 400	39 330	42 380	45 700	49 370	53 390
10	do 27 let	21 010	22 550	24 200	26 060	27 980	30 080	32 490	34 960	37 690	40 710	43 880	47 350	51 150	55 300
11	do 32 let	21 680	23 290	25 010	26 950	28 930	31 130	33 630	36 190	39 020	42 110	45 430	49 010	52 990	57 270
12	nad 32 let	22 410	24 090	25 830	27 870	29 930	32 200	34 810	37 450	40 410	43 630	47 040	50 780	54 880	59 320

8. Za přílohu č. 2 se vkládá nová příloha č. 3,
která včetně nadpisu zní:

„Příloha č. 3 k nařízení vlády č. 341/2017 Sb.

**Stupnice platových tarifů podle platových tříd a platových stupňů pro zaměstnance
uvedené v § 5 odst. 3
(v Kč měsíčně)**

Platový stupeň	Počet let započítatelné praxe	Platová třída													
		2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12	13	14	15
1	do 1 roku	15 770	16 880	18 070	19 390	20 770	22 300	24 360	26 290	28 340	30 660	33 060	35 680	38 590	41 730
2	do 2 let	16 290	17 410	18 670	20 050	21 460	23 060	25 220	27 220	29 340	31 740	34 230	37 000	39 970	43 240
3	do 4 let	16 810	17 980	19 260	20 690	22 180	23 820	26 120	28 180	30 410	32 910	35 490	38 330	41 430	44 820
4	do 6 let	17 330	18 570	19 880	21 380	22 930	24 630	27 050	29 180	31 490	34 050	36 720	39 690	42 900	46 430
5	do 9 let	17 880	19 180	20 550	22 070	23 700	25 480	28 020	30 200	32 620	35 280	38 060	41 120	44 470	48 120
6	do 12 let	18 440	19 790	21 210	22 820	24 480	26 330	29 010	31 250	33 770	36 550	39 440	42 610	46 050	49 860
7	do 15 let	19 080	20 440	21 940	23 570	25 300	27 200	30 060	32 400	34 970	37 850	40 860	44 140	47 780	51 660
8	do 19 let	19 690	21 110	22 640	24 380	26 150	28 120	31 120	33 560	36 240	39 240	42 320	45 750	49 480	53 580
9	do 23 let	20 310	21 810	23 410	25 180	27 060	29 100	32 210	34 740	37 530	40 630	43 870	47 390	51 280	55 540
10	do 27 let	21 010	22 550	24 200	26 060	27 980	30 080	33 380	36 000	38 900	42 100	45 460	49 140	53 160	57 560
11	do 32 let	21 680	23 290	25 010	26 950	28 930	31 130	34 590	37 310	40 310	43 580	47 100	50 900	55 110	59 650
12	nad 32 let	22 410	24 090	25 830	27 870	29 930	32 200	35 840	38 640	41 780	45 190	48 810	52 770	57 120	61 820

“

Dosavadní přílohy č. 3 až 5 se označují jako přílohy č. 4 až 6.

9. Přílohy č. 4 a 5 včetně nadpisů znějí:

„Příloha č. 4 k nařízení vlády č. 341/2017 Sb.

**Stupnice platových tarifů podle platových tříd a platových stupňů pro zaměstnance
uvedené v § 5 odst. 4
(v Kč měsíčně)**

Platový stupeň	Počet let započítatelné praxe	Platová třída					
		11	12	13	14	15	16
1	do 1 roku	38 980	41 380	46 530	49 580	52 550	55 790
2	do 2 let	40 040	42 550	47 810	50 880	53 990	57 350
3	do 4 let	41 230	43 800	49 150	52 260	55 500	58 970
4	do 6 let	42 370	45 040	50 510	53 680	57 020	60 670
5	do 9 let	43 580	46 370	51 940	55 160	58 640	62 380
6	do 12 let	44 850	47 740	53 430	56 670	60 310	64 170
7	do 15 let	46 200	49 170	54 970	58 330	62 030	66 050
8	do 19 let	47 550	50 660	56 560	59 940	63 850	68 010
9	do 23 let	48 930	52 180	58 210	61 670	65 710	70 010
10	do 27 let	50 420	53 760	59 940	63 460	67 630	72 100
11	do 32 let	51 930	55 430	61 740	65 300	69 650	74 270
12	nad 32 let	53 520	57 130	63 580	67 230	71 700	76 540

Příloha č. 5 k nařízení vlády č. 341/2017 Sb.

**Stupnice platových tarifů podle platových tříd a platových stupňů pro zaměstnance
uvedené v § 5 odst. 5
(v Kč měsíčně)**

Platový stupeň	Počet let započítatelné praxe	Platová třída										
		4	5	6	7	8	9	10	11	12	13	14
1	do 2 let	15 690	17 020	18 410	19 950	25 280	31 600	31 860	32 440	33 140	33 930	35 200
2	do 6 let	16 270	17 630	19 170	20 760	26 010	31 870	32 160	33 010	33 830	34 960	36 850
3	do 12 let	17 290	18 800	20 400	22 210	26 690	32 240	32 650	33 430	35 190	36 430	38 830
4	do 19 let	18 480	20 070	21 810	23 610	27 920	32 910	33 660	34 670	36 650	39 100	42 050
5	do 27 let	19 660	21 380	23 220	25 260	29 150	33 930	34 720	36 130	38 940	42 110	46 200
6	do 32 let	21 340	23 200	25 140	27 310	31 220	35 670	36 640	38 140	42 190	45 580	49 940
7	nad 32 let	21 930	23 810	25 840	28 080	32 110	36 490	37 420	39 170	43 200	46 720	51 120

“
.”

ČÁST DRUHÁ
Změna nařízení vlády o platových poměrech
státních zaměstnanců

Čl. II

Příloha č. 2 k nařízení vlády č. 304/2014 Sb., zní:

o platových poměrech státních zaměstnanců, ve znění nařízení vlády č. 279/2015 Sb., nařízení vlády č. 327/2016 Sb., nařízení vlády č. 115/2017 Sb., nařízení vlády č. 342/2017 Sb., nařízení vlády č. 263/2018 Sb., nařízení vlády č. 36/2019 Sb., nařízení vlády č. 158/2019 Sb., nařízení vlády č. 300/2019 Sb. a nařízení vlády č. 603/2020 Sb., včetně nadpisu

„Příloha č. 2 k nařízení vlády č. 304/2014 Sb.

Stupnice platových tarifů podle platových tříd a platových stupňů pro státní
zaměstnance uvedené v § 2
(v Kč měsíčně)

Platový stupeň	Počet let započítatelné praxe	Platová třída											
		5	6	7	8	9	10	11	12	13	14	15	16
1	do 1 roku	15 660	16 770	17 980	19 300	20 730	22 260	23 980	26 130	28 980	32 670	37 200	42 740
2	do 2 let	16 200	17 330	18 560	19 950	21 400	23 010	24 780	27 010	29 940	33 780	38 470	44 220
3	do 4 let	16 700	17 890	19 180	20 610	22 130	23 800	25 660	27 970	31 010	35 020	39 880	45 870
4	do 6 let	17 250	18 480	19 810	21 300	22 870	24 610	26 510	28 910	32 090	36 230	41 290	47 490
5	do 9 let	17 800	19 080	20 470	22 010	23 640	25 440	27 410	29 920	33 200	37 490	42 740	49 170
6	do 12 let	18 380	19 690	21 150	22 770	24 430	26 290	28 360	30 950	34 360	38 810	44 250	50 940
7	do 15 let	18 970	20 350	21 840	23 520	25 290	27 200	29 340	32 030	35 580	40 200	45 850	52 780
8	do 19 let	19 600	21 020	22 560	24 310	26 140	28 120	30 340	33 130	36 810	41 620	47 480	54 670
9	do 23 let	20 250	21 720	23 330	25 130	27 020	29 100	31 380	34 270	38 080	43 050	49 150	56 610
10	do 27 let	20 930	22 450	24 090	26 000	27 960	30 090	32 470	35 470	39 420	44 600	50 920	58 640
11	do 32 let	21 640	23 210	24 940	26 910	28 920	31 150	33 610	36 710	40 820	46 180	52 740	60 760
12	nad 32 let	22 370	23 990	25 780	27 830	29 920	32 240	34 790	38 030	42 290	47 840	54 650	63 000

ČÁST TŘETÍ

Změna nařízení vlády, kterým se mění nařízení vlády o platových poměrech státních zaměstnanců

Čl. III

V čl. I nařízení vlády č. 347/2021 Sb., kterým se mění nařízení vlády č. 304/2014 Sb., o platových po-

měrech státních zaměstnanců, ve znění pozdějších předpisů, se bod 7 zrušuje.

ČÁST ČTVRTÁ

ÚČINNOST

Čl. IV

Toto nařízení nabývá účinnosti dnem 1. ledna 2022.

Předseda vlády:

Ing. **Babiš** v. r.

Ministryně práce a sociálních věcí:

Dipl.-Pol. **Maláčová**, MSc., v. r.

421**NAŘÍZENÍ VLÁDY**

ze dne 10. listopadu 2021,

kterým se stanoví stupnice základních tarifů pro příslušníky bezpečnostních sborů

Vláda nařizuje podle § 115 odst. 2 zákona č. 361/2003 Sb., o služebním poměru příslušníků bezpečnostních sborů, ve znění zákona č. 247/2017 Sb. a zákona č. 163/2019 Sb., (dále jen „zákon“):

§ 1

Stupnice základních tarifů pro příslušníky bezpečnostních sborů je uvedena v příloze č. 1 k tomuto nařízení.

§ 2

Stupnice základních tarifů pro příslušníky bez-

pečnostních sborů stanovena podle § 114 odst. 2 zákona je uvedena v příloze č. 2 k tomuto nařízení.

§ 3

Nařízení vlády č. 336/2019 Sb., kterým se stanoví stupnice základních tarifů pro příslušníky bezpečnostních sborů, se zrušuje.

§ 4

Toto nařízení nabývá účinnosti dnem 1. ledna 2022.

Předseda vlády:

Ing. **Babiš** v. r.

1. místopředseda vlády a ministr vnitra:

Hamáček v. r.

Příloha č. 1 k nařízení vlády č. 421/2021 Sb.

Stupnice základních tarifů pro příslušníky bezpečnostních sborů

Stupnice základních tarifů pro příslušníky bezpečnostních sborů												
Doba praxe	Tarifní stupeň	Tarifní třída										
		1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11
do 3 let	1	20210	21720	23350	25130	27060	29140	31380	33840	36500	39400	42530
do 6 let	2	20890	22450	24140	25980	27970	30140	32480	35020	37780	40800	44040
do 9 let	3	21570	23180	24930	26850	28920	31180	33600	36240	39100	42220	45590
do 12 let	4	22280	23980	25790	27770	29910	32240	34770	37500	40480	43710	47210
do 15 let	5	23030	24780	26670	28720	30940	33350	35980	38820	41890	45240	48880
do 18 let	6	23790	25610	27580	29700	32000	34520	37230	40180	43400	46850	50620
do 21 let	7	24590	26470	28510	30720	33120	35710	38540	41590	44920	48530	52430
do 24 let	8	25430	27370	29490	31770	34260	36970	39900	43060	46510	50240	54310
do 27 let	9	26290	28300	30490	32880	35450	38260	41300	44580	48160	52040	56250
do 30 let	10	27180	29270	31550	34010	36700	39600	42740	46150	49870	53910	58270
do 33 let	11	28110	30290	32640	35210	37980	40980	44270	47800	51650	55830	60360
nad 33 let	12	29060	31320	33780	36430	39310	42430	45830	49520	53500	57820	62520

Příloha č. 2 k nařízení vlády č. 421/2021 Sb.

**Stupnice základních tarifů pro příslušníky bezpečnostních sborů stanovená podle
§ 114 odst. 2 zákona**

Stupnice základních tarifů pro příslušníky bezpečnostních sborů												
Doba praxe	Tarifní stupeň	Tarifní třída										
		1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11
do 3 let	1	22240	23900	25690	27650	29770	32060	34520	37230	40150	43340	46790
do 6 let	2	22980	24700	26560	28580	30770	33160	35730	38530	41560	44880	48450
do 9 let	3	23730	25500	27430	29540	31820	34300	36960	39870	43010	46450	50150
do 12 let	4	24510	26380	28370	30550	32910	35470	38250	41250	44530	48090	51940
do 15 let	5	25340	27260	29340	31600	34040	36690	39580	42710	46080	49770	53770
do 18 let	6	26170	28180	30340	32670	35200	37980	40960	44200	47740	51540	55690
do 21 let	7	27050	29120	31370	33800	36440	39290	42400	45750	49420	53390	57680
do 24 let	8	27980	30110	32440	34950	37690	40670	43890	47370	51170	55270	59750
do 27 let	9	28920	31130	33540	36170	39000	42090	45430	49040	52980	57250	61880
do 30 let	10	29900	32200	34710	37420	40370	43560	47020	50770	54860	59310	64100
do 33 let	11	30930	33320	35910	38740	41780	45080	48700	52580	56820	61420	66400
nad 33 let	12	31970	34460	37160	40080	43250	46680	50420	54480	58850	63610	68780

422**SDĚLENÍ****Ministerstva práce a sociálních věcí**

ze dne 12. listopadu 2021

o uložení kolektivních smluv vyššího stupně

Ministerstvo práce a sociálních věcí sděluje, že u něj byly uloženy tyto kolektivní smlouvy vyššího stupně:

1. Dodatek č. 1 ke kolektivní smlouvě vyššího stupně uzavřený na období od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2022 mezi
Elektrotechnickou asociací České republiky
a
Odborovým svazem KOVO;
2. Kolektivní smlouva vyššího stupně uzavřená na období od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2025 mezi
Svazem bank a pojišťoven
a
Odborovým svazem pracovníků peněžnictví a pojišťovnictví.

Ministryně:

Dipl.-Pol. **Maláčová**, MSc., v. r.

423**SDĚLENÍ****Ministerstva práce a sociálních věcí**

ze dne 12. listopadu 2021

o uložení kolektivní dohody vyššího stupně

Ministerstvo práce a sociálních věcí sděluje, že u něj byla uložena Kolektivní dohoda vyššího stupně účinná od 1. ledna 2022 ze dne 4. října 2021 uzavřená mezi

Odborovým svazem státních orgánů a organizací,
Českomoravským odborovým svazem civilních zaměstnanců armády,
Odborovým svazem zdravotnictví a sociální péče České republiky,
Českomoravským odborovým svazem pracovníků školství,
Asociací samostatných odborů
a
vládou České republiky.

Ministryně:

Dipl.-Pol. **Maláčová**, MSc., v. r.



Vydává a tiskne: Tiskárna Ministerstva vnitra, p. o., Bartůňkova 4, pošt. schr. 10, 149 01 Praha 415, telefon: 272 927 011, fax: 974 887 395 – **Redakce:** Ministerstvo vnitra, nám. Hrdinů 1634/3, pošt. schr. 155/SB, 140 21 Praha 4, telefon: 974 817 289, fax: 974 816 871 – **Administrace:** písemné objednávky předplatného, změny adres a počtu odebíraných výtisků – Walstead Moraviapress s.r.o., U Póny 3061, 690 02 Břeclav, tel.: 516 205 175, e-mail: sbirky@walstead-moraviapress.com. **Roční předplatné** se stanovuje za dodávku kompletního ročníku včetně rejstříku z předcházejícího roku a je od předplatitelů vybíráno formou záloh ve výši oznámené ve Sbírce zákonů. Závěrečné vyúčtování se provádí po dodání kompletního ročníku na základě počtu skutečně vydaných částek (první záloha na rok 2021 činí 6 000,- Kč) – Vychází podle potřeby – **Distribuce:** Walstead Moraviapress s.r.o., U Póny 3061, 690 02 Břeclav, celoroční předplatné a objednávky jednotlivých částek (dobírky) – 516 205 175, objednávky – knihkupci – 516 205 175, e-mail – sbirky@walstead-moraviapress.com. **Internetová prodejna:** www.sbirkyzakonu.cz – **Drobný prodej – Brno:** Vydavatelství a nakladatelství Aleš Čeněk, Obchodní galerie IBC (2. patro), Příkop 6; **Chb:** EFREX, s.r.o., Karlova 31; **Chomutov:** DDD Knihkupectví – Antikvariát, Ruská 85; **Kadaň:** Knihařství – Přibíková, J. Švermy 14; **Liberec:** Podještědské knihkupectví, Moskevská 28; **Pardubice:** ABONO s.r.o., Sportovců 1121; **Plzeň:** Vydavatelství a nakladatelství Aleš Čeněk, nám. Českých bratří 8; **Praha 3:** Vydavatelství a nakladatelství Aleš Čeněk, Řipská 23, BMSS START, s.r.o., Olšanská 3; **Praha 4:** Tiskárna Ministerstva vnitra, Bartůňkova 4; **Praha 6:** DOVOZ TISKU SUWECO CZ, s.r.o., Sestupná 153/11; **Praha 10:** MONITOR CZ, s.r.o., Třebohostická 5, tel.: 283 872 605; **Ústí nad Labem:** KARTOON, s.r.o., Klášská 3392/37 – vazby sbírek tel. a fax: 475 501 773, e-mail: kartoon@kartoon.cz; **Zábřeh:** Mgr. Ivana Patková, Žižkova 45. **Distribuční podmínky předplatného:** jednotlivé částky jsou expedovány neprodleně po dodání z tiskárny. Objednávky nového předplatného jsou vyřizovány do 15 dnů a pravidelné dodávky jsou zahajovány od nejbližší částky po ověření úhrady předplatného nebo jeho zálohy. Částky vyšlé v době od zařizování předplatného do jeho úhrady jsou doposílány jednorázově. Změny adres a počtu odebíraných výtisků jsou prováděny do 15 dnů. **Reklama:** informace na tel. číslo 516 205 175. **Podávání novinových zásilek** povoleno Českou poštou, s.p., Odštěpný závod Jižní Morava Ředitelství v Brně č. j. P/2-4463/95 ze dne 8. 11. 1995.